
Wiceprezydent Michał Bieda o
transformacji  terenów
poprzemysłowych w Bytomiu
W  naszym  mieście  na  terenach  poprzemysłowych  powstaje
infrastruktura kulturalna, sportowa, biznesowa. Podczas wizyty
studyjnej on-line mówił o tym wiceprezydent Bytomia Michał
Bieda.

Od 25 lutego do 3 marca prowadzone są wizyty studyjne on-line
w  ramach  projektu  „Dzielenie  się  wiedzą  o  procesie
transformacji regionów węglowych – wizyty studyjne w polskich
regionach  górniczych  interesariuszy  z  Ukrainy”  prowadzonego
przez  Instytut  Ekologii  Terenów  Uprzemysłowionych.  Jeden  z
tematów  poświęcony  był  zmianom,  jakie  zachodzą  w  trzech
śląskich miastach – w tym w Bytomiu. Podczas wtorkowego panelu
pn.  „Transformacja  szansą  na  wzrost  innowacyjności  i
atrakcyjności  regionu  –  doświadczenia  Katowic,  Bytomia,
Zabrza”, wiceprezydent Michał Bieda przedstawił rolę samorządu
w  transformacji  terenów  poprzemysłowych  na  przykładach  z
Bytomia. Podczas prezentacji pokazał, jak przebiega w mieście
proces rewitalizacji.

Teatr, centrum i strefa

Na terenach po byłej Kopani Węgla Kamiennego „Rozbark” powstał
między innymi Teatr Rozbark z salą widowiskową. Na tym terenie
są realizowane także trzy projekty klubu sportowego Skarpa w
zakresie utworzenia unikatowego w skali kraju Centrum Sportów
Wspinaczkowych  i  Siłowych.  Na  terenach  poprzemysłowych
tworzone  są  również  strefy  aktywności  inwestycyjnej.  W
Katowickiej Specjalnej Strefie Ekonomicznej w Bytomiu między
innymi  belgijska  firma  Epco  wybudowała  halę  produkcyjno-
magazynową opartą na najnowocześniejszych technologiach. Firma
produkuje  panele  do  bram  segmentowych  i  ogrodzenia
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przemysłowe.

Wsparcie transformacji

Projekt  „Dzielenie  się  wiedzą  o  procesie  transformacji
regionów  węglowych  –  wizyty  studyjne  w  polskich  regionach
górniczych interesariuszy z Ukrainy” jest realizowany w ramach
Platformy na rzecz Wsparcia Transformacji Regionów Węglowych
na Bałkanach Zachodnich i Ukrainie we współpracy z Narodowym
Funduszem  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej,  Bankiem
Światowym oraz Komisją Europejską.

Źródło: UM Bytom

Fabryka  Pełna  Życia  częścią
projektu  Śląska  Przestrzeń
Innowacji
Do  17  marca  można  zgłaszać  swoje  pomysły  na  rozwiązanie
wybranego  wyzwania  w  ramach  7️  obszarów  tematycznych  w
projekcie Śląska Przestrzeń Innowacji. Wyłonieni w konkursie
otrzymają grant w wysokości do 95 tys. zł na opracowanie i
wdrożenie projektu.

Dwa projekty dotyczą realizacji wyzwań w Fabryce Pełnej Życia.
Pierwszy,  to  projekt  na  funkcjonowanie  Warsztatu  Fabryki
uwzględniający  potrzeby  lokalnych  rzemieślników.  Drugi,
wypracowanie innowacyjnego rozwiązania mieszkaniowego opartego
na współdecydowaniu o projektowanej przestrzeni przez młodych
mieszkańców.

Konkurs  na  najciekawsze  innowacje  społeczne  w  województwie
śląskim realizowany jest w ramach projektu Śląska Przestrzeń
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Innowacji przez Fundację Fundusz Współpracy i Centrum Rozwoju
Inicjatyw Społecznych CRIS i jest dofinansowany ze środków
Europejskiego Funduszu Społecznego.

To  3-letnie  przedsięwzięcie  mające  na  celu  zaangażowanie
mieszkańców  regionu  w  rozwiązywanie  problemów,  z  którymi
zmagają się na co dzień i zaszczepienie w nich przekonania, że
innowacje  to  często  proste  rozwiązania  w  zasięgu  ich
możliwości.  Projekt  będzie  realizowany  poprzez  wsparcie  40
pomysłów, których wdrożenie może pozwolić na szybsze, bardziej
skuteczne i wydajne rozwiązywanie problemów społecznych. Cel
osiągnięty  będzie  poprzez  prowadzenie  Inkubatora  Innowacji
Społecznych działającego w województwie śląskim.

Inkubator wyszuka potencjalnych innowatorów, dotrze do nich
oraz  zachęci  do  udziału  w  projekcie,  udzieli  wsparcia
merytorycznego, organizacyjnego, technicznego i finansowego w
formie grantu. Inkubowanie będzie prowadzone zgodne z metodyką
service design, wykorzystywaną do rozwoju nowoczesnych usług
publicznych i rozwiązań biznesowych.

Za nami pierwszy etap tego przedsięwzięcia – przez ostatnie
miesiące  instytucje,  organizacje  pozarządowe,  firmy  i
samorządy z województwa śląskiego przysyłały opisy wyzwań, z
którymi spotykają się na co dzień. Do programu zgłosiło się 41
instytucji. Spośród 70 otrzymanych wyzwań wybrane zostały 34,
które  są  uniwersalne  i  wpisują  się  w  poniższe  obszary
tematyczne:

rozwój białych miejsc pracy,
rozwój zielonych miejsc pracy,
niwelowanie skutków społecznych ubóstwa energetycznego,
niski wskaźnik zatrudnienia osób 50+,
niski wskaźnik zatrudnienia kobiet,
depopulacja,
rewitalizacja miast w wymiarze społecznym.

Z 34 projektów dwa zostały wybrane dla Fabryki Pełnej Życia,



dlatego teraz poszukiwani są innowatorzy.

Wybrane wyzwania dla Fabryki Pełnej Życia w ramach projektu
Śląska Przestrzeń Innowacji:

Jak  wykorzystać  potencjał  lokalnego  rzemiosła,  aby
ożywić  przestrzeń  Fabryki  Pełnej  Życia  i  stworzyć
atrakcyjną  przestrzeń  usługową  dla  mieszkańców  i
przedsiębiorców?
W  jaki  sposób  włączyć  młodych  mieszkańców  miasta  w
proces projektowania przestrzeni mieszkalnej w Fabryce
Pełnej Życia w Dąbrowie Górniczej, aby w przyszłości
było to wymarzone miejsce do życia i założenia rodziny?

Do  17  marca  można  zgłaszać  swoje  pomysły  na  rozwiązanie
wybranego  wyzwania.  5,  9  i  10  marca  odbędą  się  szkolenia
online, dotyczące tego projektu.

Więcej szczegółów na temat konkursu można znaleźć na stronie
internetowej  Śląska  Przestrzeń  Innowacji
https://slaska.przestrzeninnowacji.pl/zostan-innowatorem/

Planowana  inwestycja  nowego  centrum  Dąbrowy  Górniczej  pod
nazwą  Fabryka  Pełna  Życia  zlokalizowana  na  terenie  dawnej
fabryki obrabiarek Defum obejmuje zespół budynków mieszkalno-
usługowo-biurowych  wraz  z  parkingami  oraz  elementami
zagospodarowania  terenu  i  przewiduje  wyremontowanie  i
adaptowanie do nowych funkcji części istniejących budynków, a
części z nich ich wyburzenie i uzupełnienie budynkami nowo
projektowanymi.  Pierwszy  budynek  (dawnego  warsztatu
elektrycznego)  został  już  odrestaurowany  i  pełni  rolę
wielofunkcyjnego obiektu pilotażowego. Bieżące informacje na
stronie https://fabrykapelnazycia.eu/
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Wodny plac zabaw powstaje na
osiedlu Tysiąclecia
W Katowicach ruszyła budowa kolejnego wodnego placu zabaw.
Inwestycja realizowana jest na osiedlu Tysiąclecia w ramach
Budżetu  Obywatelskiego.  Będzie  to  już  czwarta  tego  typu
atrakcja w mieście. Zakończenie prac planowane jest na połowę
maja.

–  Wodny  plac  zabaw  to  przestrzeń  umożliwiająca  wspólne,
rodzinne spędzanie czasu. Pierwszy tego typu obiekt powstał w
Dolinie  Trzech  Stawów  i  był  pomysłem  zgłoszonym  w  ramach
Budżetu Obywatelskiego. Dwa kolejne powstały w Piotrowicach i
na Załężu. Ten na osiedlu Tysiąclecia, to ponownie inwestycja
w ramach Budżetu Obywatelskiego. Bardzo mnie to cieszy, bo
pokazuje, że mieszkańcy mają doskonałe narzędzie do realnego
zmieniania  swojego  otoczenia.  Poprzez  Budżet  Obywatelski
powstają nowe ławki, chodniki, drogi rowerowe, tysiące książek
trafiło  do  bibliotek.  Dzięki  zaangażowaniu  mieszkańców
Katowic, dzieci i młodzież mogą korzystać między innymi z
wodnych placów zabaw – mówi Marcin Krupa, prezydent Katowic.

Wodny  plac  zabaw  powstaje  w  rejonie  ul.  Ułańskiej  i  al.
Księżnej Jadwigi Śląskiej. Umowa na projekt i budowę wodnego
placu  zabaw  na  osiedlu  Tysiąclecia  została  podpisana  14
sierpnia 2020 r. Wykonawca zaadoptował dokumentację projektową
zrealizowanego już wcześniej w Katowicach wodnego placu zabaw
i  dostosował  ją  do  istniejących  warunków  terenowych  oraz
infrastruktury podziemnej w tej lokalizacji. 11 lutego br.
uzyskano  prawomocne  pozwolenie  na  budowę,  więc  wkrótce
wykonawca przystąpi do rozpoczęcia robót budowlanych, które
potrwają 9 miesięcy od dnia podpisania umowy. Wodny plac zabaw
ma być gotowy w połowie maja. Koszt inwestycji to 2 065 170
zł.

Nowy wodny plac zabaw, podobnie jak te już istniejące, będzie
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podzielony na strefy dla młodszych i starszych dzieci. Obiekt
będzie ogrodzony, otoczony murkiem z siedziskami i wyposażony
w  zaplecze  sanitarne,  oraz  ławki  i  stojaki  dla  rowerów.
Rozrywkę zapewnią urządzenia wodne z dyszami i tryskaczami i
fontannami, m.in.: armatka wodna, kwiatki nabierające wodę i
gejzer  ziemny.  Plac  zostanie  objęty  monitoringiem.  Będzie
bezpłatny  i  otwarty  dla  wszystkich.  Inwestycja  realizowana
jest w ramach Budżetu Obywatelskiego.

–  Wszyscy na osiedlu Tysiąclecia i w okolicach czekaliśmy z
niecierpliwością, aż rozpoczną się prace przy budowie wodnego
placu zabaw, na który głosowaliśmy już w 2019 roku. Nie możemy
doczekać się końca prac i mamy nadzieję, że dzieci spędzające
lato w mieście będą mogły korzystać z tej niebywałej atrakcji
oraz, że nie przeszkodzi nam w tym pandemia i wodny plac zabaw
zostanie  normalnie  uruchomiony  –  mówi  Agnieszka  Piątek,
inicjatorka powstania wodnego placu zabaw.

W Katowicach działają już trzy wodne place zabaw:

Dolina 3 Stawów,
ul. Gliwicka 214 (Załęże)
zbieg ulic Radockiego i Biedronek (Piotrowice)

Źródło: UM Katowice

Symbol Chorzowa do renowacji
Wieża  szybowa  Kopalni  Prezydent  –  symbol  Chorzowa  i
niesamowity punkt widokowy – poddany zostanie renowacji.

Urząd  Miasta  właśnie  rozstrzygnął  przetarg  na  wykonawcę
robót. 
To jedna z niewielu pokopalnianych wież na Śląsku, która jest
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udostępniona turystom. Od ponad 10 lat służy chorzowianom jako
platforma widokowa i jest świadectwem industrialnej historii
miasta. Teraz żelbetowa, niemal 100-letnia konstrukcja, wymaga
rewitalizacji. Przed Szybem Prezydent renowacja i uzupełnienie
betonu, a także przywrócenie mu świeżego koloru. Za kwotę 700
tysięcy złotych zadania podejmie się firma Stokłosa z Bytomia.
Prace mają zakończyć się latem. 

– Nasz szyb jest atrakcją turystyczną i zabytkiem, więc musi
pozostawać w bardzo dobrym stanie technicznym, aby zapewnić
zwiedzającym  pełne  bezpieczeństwo.  Wieża  jest  podatna  na
warunki pogodowe stąd w pierwszej kolejności prace związane z
renowacją konstrukcji żelbetowej. Następnie będziemy chcieli
wymienić oświetlenie wieży na nowoczesne LEDy, tak żeby było
wydajne i ekologiczne – tłumaczy Marcin Michalik, Zastępca
Prezydenta Chorzowa.

Źródło: UM Chorzów

Park Wodny znowu otwarty
W poniedziałek 15 lutego w Parku Wodnym otwarto basen sportowy
oraz lodowisko!

BASEN SPORTOWY:

Od  15  lutego  możliwe  będą  1-godzinne  wejścia  na  basen
sportowy. Wejścia wyłącznie po wcześniejszym zapisaniu się ze
względu na ograniczoną ilość miejsc. Cena 15 zł/h – dopłata wg
cennika.

Harmonogram  1-godzinnych  wejść  na  basen:Od  poniedziałku  do
piątku: 6:00, 7:00, 14:00, 18:00, 19:00, 20:00. We wtorki i
czwartki dodatkowe wejścia o godzinie 16:00.W soboty: 6:00,
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7:00, 8:00, 9:00, 10:00, 11:00.Zapisy: tel. 32 393 39 31

LODOWISKO – jak co roku – zaprasza do darmowego wstępu młodych
tarnogórzan! Czynne 15.30-21.00 w dni powszednie i 11.00-21.00
w weekendy. Darmowe wejścia dla młodych tarnogórzan: patrz
grafika.

Źródło: UM Tarnowskie Góry

Ruszają  wyciągi  na  Górce
Środulskiej
Temperatura  niska,  śnieg  jest,  armatki  działają,  a  rząd
wreszcie pozwala na otwarcie stoków narciarskich. To oznacza,
że sosnowiecka Górka Środulska może ruszyć po raz pierwszy w
tym sezonie!

Stok będzie dostępny już od piątku 12 lutego od godz. 14.00.
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Dwa 150-metrowe wyciągi oraz jeden 350-metrowy będą czekały na
miłośników  białego  szaleństwa  od  poniedziałku  do  piątku  w
godzinach od 14.00 do 22.00, a w sobotę i niedzielę od 10.00
do 22.00.  

Cennik [KLIKNIJ]

Źródło: UM Sosnowiec
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Nowa  stanica  żeglarska  nad
stawem Morawa
Urząd Miasta podpisał umowę z firmą ANNA-BUD Sp. z o.o. na
wykonanie przebudowy stanicy żeglarskiej znajdującej się nad
największym  katowickim  stawem  –  Morawą.  Od  lat  prężną
działalność prowadzi tu 10 Harcerska Drużyna Żeglarska im.
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gen. Mariusza Zaruskiego. Nowa stanica żeglarska ma być gotowa
w połowie przyszłego roku.

– By harcerze i mieszkańcy Katowic mogli w pełni korzystać z
potencjału  tego  miejsca,  potrzebna  jest  nowoczesna
infrastruktura. Dlatego stary obiekt zostanie rozebrany. Nowy
budynek  będzie  miał  trzy  kondygnacje  i  znajdą  się  w  nim:
hangar na łodzie, szkutnia, żaglownia, magazyn oraz cztery
sale spotkań dla harcerzy i zuchów. Obiekt pomieści także
wielofunkcyjną  salę  z  zapleczem  kuchennym,  toalety  i
natryski  –  mówi  Marcin  Krupa,  prezydent  Katowic.

Teren  przy  południowym  brzegu  stawu  będzie  na  nowo
zagospodarowany. Nabrzeże zostanie przystosowane do wodowania
jednostek pływających, powstaną tutaj m.in. keja i pomost dla
żeglarzy, przebieralnia i natryski plażowe. Cały obiekt będzie
przystosowany do użytkowania przez osoby niepełnosprawne. Nowa
aranżacja  terenu  obejmie  także  uporządkowanie  zieleni,
wykonanie alejek dla pieszych i montaż nowego oświetlenia.

Prace w terenie rozpoczną się w pierwszej połowie tego roku i
zakończą w drugim kwartale 2022 roku. Koszt inwestycji to ok.
5,2 mln zł.

Rewitalizacja Doliny Pięciu Stawów coraz bliżej

Nowa  stanica  to  tylko  początek  przemian  w  Dolinie  Pięciu
Stawów. Połączenie wodne między stawami Morawa i Borki, drogi
rowerowe,  kąpieliska  wraz  zapleczem,  500-metrowa  promenada,
monitoring i pomosty wędkarskie – warta 50 milionów złotych
rewitalizacja Doliny Pięciu Stawów będzie największym zielonym
projektem  w  historii  Katowic.  Obecnie  trwa  przetarg  na
wykonanie usług projektowych dla tego zadania. Zgłosiło się do
niego pięć firm. Po rozstrzygnięciu przetargu umowa z wybraną
firmą  powinna  być  podpisana  w  drugim  kwartale  tego  roku.
Wykonawca  będzie  mieć  14  miesięcy  na  sporządzenie
dokumentacji. Kolejnym krokiem będzie przetarg na realizację
inwestycji. Prace w terenie wystartują z początkiem 2023 roku.



Okolice  stawów  Morawa,  Borki  oraz  trzech  Hubertusów
znajdujących się na terenie katowickich dzielnic Szopienic i
Burowca  tworzą  urokliwy,  zajmujący  157  hektarów  kompleks
przyrodniczo-krajobrazowy,  z  czego  powierzchnia  samych
zbiorników wodnych wynosi 91 hektarów – czyli tyle, co 127
pełnowymiarowych boisk piłkarskich. 

– Dolina 5 Stawów ma duży potencjał, by stać się miejscem na
miarę cieszącej się wielką popularnością Doliny Trzech Stawów.
Chcemy,  by  mieszkańcy  Katowic  mogli  aktywnie  spędzać  czas
wolny nad wodą wśród zieleni. Koncepcja przemiany tego miejsca
jest wynikiem konsultacji społecznych. Katowiczanie uznali, że
cały obszar powinien pełnić funkcje wypoczynkową, rekreacyjno-
sportową i ekologiczną. Wśród największych atutów tego miejsca
wskazywano bogactwo przyrody, czystą wodę w stawach, ciszę
oraz  możliwość  kąpieli  –  mówi  Marcin  Krupa,  prezydent
Katowic.  

Przy stawie Borki powstaną m.in. plaże rekreacyjne i molo
prowadzące do wyspy, toalety, natryski, boisko do siatkówki i
krąg grillowy. Zainstalowany zostanie tam także monitoring i
nowe oświetlenie. Borki zostaną połączone z Morawą kanałem, co
zwiększy  możliwości  w  zakresie  rekreacyjnego  korzystania  z
kajaków i łódek. Na północnym brzegu Morawy powstanie plaża,
boisko do siatkówki, toalety i natryski. Wzdłuż wschodniego
brzegu powstanie drewniana promenada spacerowa. Z kolei trzy
stawy Hubertus będą miały bardziej „dziki” charakter – zostaną
oczyszczone z szuwarów i połączone wąskimi kanałami. Pojawią
się tam pomosty wędkarskie oraz ścieżka edukacyjna.

Źródło: UM Katowice



Gra miejska online
Będzin zaprasza do wzięcia udziału w grze miejskiej online
„Poznaj nasze miasto”.

Aby wziąć udział w zabawie wystarczy wydrukować kartę gry lub
odebrać ją w Ośrodku Sportu i Rekreacji w Będzinie przy ul.
Sportowej 4.

Zasady:

Gra miejska online polega na zebraniu jak największej
liczby  punktów,  aby  je  zdobywać  trzeba  dotrzeć  do
wymienionych w karcie gry miejsc na terenie Będzina i
wykonywać zadania
Odpowiedzi zapisujemy na kartach gry
Wypełnione  karty  odsyłamy  na  adres  e-mail:
k.kowalewska@osir.bedzin.pl
Łączna ilość punktów do zdobycia – 8 pkt, plus 3 pkt za
zadanie dodatkowe (zadanie podane na karcie gry)
Karty gry można wysyłać do 18.01.2021 do godziny 10:00.
Trzy najlepsze drużyny zostaną nagrodzone!

Wyniki Gry Miejskiej będą umieszczone na stronie OSiR oraz
Facebooku 18 stycznia 2021 po godzinie 12.00.

Regulamin

Karta gry
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Walencinek  w  renowacji  –
kolejny etap prac
Trwają prace związane z restauracją i konserwacją Sanktuarium
Świętego Walentego w Bieruniu. Co obecnie jest realizowane?
Boczny ołtarz Świętego Antoniego przeszedł pierwszy etap prac
odnawiających, natomiast witraże po solidnej renowacji wróciły
już na swoje miejsce. Jednocześnie toczone są prace remontowe
w  domu  grabarza,  bez  których  ten  historyczny  budynek
najpewniej  uległby  całkowitemu  zniszczeniu.

Przypomnijmy, że na realizację kilkuletniej inwestycji parafia
Świętego Bartłomieja Apostoła pozyskała blisko milion złoty
dofinansowania  z  funduszy  unijnych  (w  ramach  RPO  WSL).
Wspierana jest też regularnie przez Miasto Bieruń oraz Powiat
Bieruńsko-Lędziński.

https://metropoliagzm.pl/2020/12/23/walencinek-w-renowacji-kolejny-etap-prac/
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Foto: Patrycja Śliwka

O  pracach,  które  toczyły  się  przy  renowacji  Walencinka
jesienią pisaliśmy w październiku:

CZYTAJ: Walencinek w renowacji – postępy w pracach!

Przypomnijmy, że od wiosny 2018 roku w Sanktuarium Świętego
Walentego prowadzone są szeroko zakrojone prace konserwatorsko
–  restauratorskie  o  łącznej  wartości  około  1,2  miliona
złotych. Parafia pozyskała na ten projekt dofinansowanie ze
środków Unii Europejskiej w wysokości blisko miliona złotych.
Zarówno  Miasto  Bieruń,  jak  i  Powiat  Bieruńsko-Lędziński
wspomagają  dodatkowo  parafię,  przekazując  dotacje  na
realizację  tego  ogromnego  przedsięwzięcia.  Część  elementów
prezbiterium odnowionych zostało również dzięki darczyńcom –
parafianom,  którzy  z  własnych  środków  zasponsorowali  prace
renowacyjne m.in. obrazów.

Co do tej pory zostało zrealizowane?

Odrestaurowane  zostało  już  prezbieterium  –  Walencinek
zyskał  nową  ambonę  i  tabernakulum,  natomiast  ołtarz
przeszedł  gruntowną  renowację  z  elementami
rekonstrukcji.
Renowacji poddane zostały obrazy, figurki przy ścianach
prezbiterium oraz ołtarze boczne.
Zainstalowana  został  również  kurtyna  wodna,  która  ma
zabezpieczyć kościół przed ewentualnym pożarem.
Latem  zrewitalizowano  teren  wokół  Walencinka.
Dopełnieniem tej części inwestycji będzie renowacja tzw.
domu grabarza.

Więcej zdjęć TUTAJ.
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Druga młodość Radiostacji
Radiostacja to niewątpliwie jedna z najważniejszych wizytówek
Gliwic. Świadek pierwszych wydarzeń II wojny światowej, Pomnik
Historii  i  najwyższa  na  świecie  drewniana  wieża  nadawcza
przejdzie  renowację,  dzięki  której  będzie  cieszyła  oko
gliwiczan oraz licznie odwiedzających ją gości z całego świata
przez kolejnych kilkadziesiąt lat. Prace rozpoczną się w 2021
r.

W 1935 r. Radiostacja przy ul. Tarnogórskiej była jedną z
dwóch  stacji  nadawczych  w  mieście.  Retransmitowała  audycje
rozgłośni wrocławskiej, przesyłane kablem ze starego studia
przy obecnej ul. Radiowej, gdzie realizowano programy lokalne.
Zabytkowa  wieża  antenowa  wciąż  służy  celom  komunikacyjnym.
Obecnie budynki Radiostacji przy ul. Tarnogórskiej stanowią
oddział  Muzeum  w  Gliwicach,  a  teren  wokół  wieży  służy
rekreacji mieszkańców Gliwic i turystów. Radiostacja znajduje
się  na  Szlaku  Zabytków  Techniki,  a  od  2017  r.  na  Liście
Pomników Historii.

Radiostacja to najwyższa drewniana konstrukcja w Europie i
najwyższa drewniana wieża nadawcza na świecie. To unikatowy
przykład  sztuki  inżynieryjnej,  obiekt  niezwykle  ważny  dla
historii i tożsamości miasta, dla gliwiczan i – ze względów
historycznych  –  dla  świata.  Dlatego  miasto  wielką  troską
otacza ten zabytkowy obiekt, poddaje przeglądom i renowacjom,
by jak najdłużej utrzymać go w świetnej formie.

W 2020 roku miasto podjęło kroki zmierzające do poddania wieży
renowacji i w grudniu powierzyło obowiązek menadżera projektu
Śląskiej  Sieci  Metropolitalnej,  która  w  pierwszym  etapie
przygotuje  i  przeprowadzi  w  imieniu  miasta  postępowania  o
udzielenie  zamówienia  publicznego  na  prace  projektowe
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konieczne  do  wykonania  ekspertyzy  stanu  technicznego
Radiostacji.

Jeśli  wszystko  pójdzie  zgodnie  z  planem,  renowacja  masztu
Radiostacji powinna rozpocząć się w drugim kwartale 2021 r., a
zakończyć w 2022 r. W ramach prac zostanie wykonana ekspertyza
stanu  technicznego  obiektu,  wymienione  zostaną  instalacje
oświetlenia  i  odgromowa,  a  drewniany  maszt  będzie
zaimpregnowany. Według wstępnych szacunków koszt inwestycji to
niemal 2 mln zł. Zostanie sfinansowana z budżetu miasta. (mf)
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